
Sport and games.
Цель занятия: изучить тему «Спорт и игры»

Задачи занятия:

1) научить обучающихся использовать лексику по теме «Спорт» при выполнении 
упражнений;

2) научиться работать с видео на английском языке;

закрепить знания путем выполнения упражнений.



To learn how sports and games are called in 
English



Answer the questions:

1. What do people go in for sports for?

2. What kinds of sports  are popular among the youth ?

3. What is your favorite kind of sports?

4. What is one of the things that makes people fit?



Ex 1. Guess what kind of sports is described 
in every text.

1. Each team has eleven players. The players of the two teams wear clothes of 
different colors. Only the goalkeeper can touch the ball with the hands.

2. Each team has up to eleven players, but only seven of them can play at the 
same time. The players have caps on. They mustn’t splash water into the face of 
opponent.

3. Each team has six players on the court. The player can hit the ball with the 
hand. She/he has to release the ball before hitting it. The players are not 
allowed to touch the net.

4. It is a team sport. Each team has up to ten players, but only five of them can 
play at the same time. The players must try for a goal within 30 seconds of 
possessing the ball.

5. Each team can have up to seventeen players, but only six can play at the same 
time. Players wear skates and helmets.



Ex 2. Full in the table with the following kinds 
of sports
• golf / basketball / diving / swimming / wrestling / skiing / football / 

karate / gymnastics / cricket / weight lifting / running / volleyball / 
horse riding / handball / boxing / tennis / water polo / table tennis / 
judo

Played/done 
Individually Played in pairs Played in Teams

   



Ex 3. Define kinds of sports. 
High-jump /  karate /  football /  basketball /  ice-hockey /  boxing / golf /  skiing /  diving /  
tennis

1. The sport of moving over snow on skis.

2. The sport of jumping into water or swimming under water.

3. The sport of fighting with your hands, wearing thick gloves.

4. A game for two teams of eleven players who try to kick a ball into a goal on a field.

5. A game for two or four players who hold rackets and hit a small ball over a net.

6. A Japanese sport where people fight with their hands and feet.

7. A game that two teams play on ice.

8. A sport where people jump over a high bar.

9. A game that you play by hitting a small ball into holes with a club.

10. A game for two teams of five players who try to throw a ball into a high net ring.



Ex 4. Connect sports and places where they 
are practiced

1.       swimming
2.       boxing / wrestling
3.       tennis / basketball / 
volleyball 
4.       football / hockey / 
rugby
5.       athletics / motor racing
6.       ice hockey / skating
7.       bowling
8.       golf

A.      a rink           
B.      a court
C.      a pool
D.      a ring
E.       a track
F.       a pitch
G.      a course
H.      an alley



Your homework
• To learn new words 

and phrases

• To solve the crossword:



Критерии оценивания работы 
обучающегося на занятии:

• «5» - обучающийся полностью понял и осмыслил содержание прочитанного 
иноязычного текста в объёме, предусмотренном заданием; обучающийся 
показал знание грамматики и успешно использовал ее при выполнении 
заданий.

• «4» - обучающийся полностью понял и осмыслил содержание прочитанного 
иноязычного текста за исключением деталей и частностей, не влияющих на 
понимание этого текста, в объёме, предусмотренном заданием; обучающийся 
показал базовые знания грамматики и успешно использовал их при 
выполнении заданий.

• «3» - обучающийся понял, осмыслил главную идею прочитанного иноязычного 
текста в объёме, предусмотренном заданием; обучающийся показал базовые 
знания грамматики, но не использовал их (или использовал неправильно) при 
выполнении заданий.

• «2» - обучающийся не понял прочитанного иноязычного текста в объёме, 
предусмотренном заданием; обучающийся показал полное незнание 
грамматики


